
سخنگوی دولت: 

دولت به دنبال استفاده از ظرفیت بریکس است
به انتخاب استاندار زن خوشبین هستم

سخنگوی دولت با اشاره به شهادت 5 تن در اقدام متجاوزانه 
صهیونیست ها، اظهار کرد: از قرارگاه پدافند تشکر می کنیم که 
ک  غیورانه جنگیدند و بیدار بودند و در راه حفظ آرمان ها و خا
کشورمان برای همیشه بیدار هستند. فاطمه مهاجرانی گفت: 
انسجام ملی ما با این اقدامات رژیم صهیونیستی بیشتر هم 
می شود و آنان سخت در اشتباه هستند که گمان می کنند با این 
اقدامات می توانند انسجام ملی ما را تحت تأثیر قرار دهند. این 
دست اقدامات انسجام ملی ما را بیشتر می کند. وی همچنین 
یادآور شد: ایران حاصل قومیت ها و زبان های مختلف است 
و انتصاب فرماندار زن در کردستان و یک استاندار عرب در 
خوزستان برای اولین بار از جمله  اقدامات اخیر دولت است که 
نشانه ای از وفاق در ایرانی است که ترکیب قومیت های مختلف 
است. سخنگوی دولت درباره لایحه بودجه نیز اظهار کرد: ما در 
سال اول برنامه هفتم هستیم؛ لذا قرار نیست همه اهداف در 
عرض یکسال رقم بخورد. بودجه دومرحله ای داده می شود، 
اول کلیات بودجه و در مرحله دوم عدد و رقم ها. که کلیات آن 
تصویب شد و از نمایندگان تشکر می کنیم. وی افزود: امید است 
کثر توان برای بودجه آموزش و پرورش گذاشته شود. ضمن  حدا
اینکه رئیس جمهور هر هفته در جلسات آموزش و پرورش حضور 
، تصریح کرد:  دارد. مهاجرانی با اشاره به موضوع اتباع در کشور
موضوع اتباع در همه دنیا به عنوان موضوع پذیرفته شده تلقی 
شده است و برای آن باید سازوکاری در نظرگرفت. وی توضیح 
داد: وزارت کشور به عنوان متولی امور اتباع، برنامه ای برای 
شناسایی اتباع مجاز دارد که افراد بسیار شریفی هستند و در 
بین آنان شاعر، محقق، مهندس و سرمایه گذار داریم و در عین 
حال افراد غیرمجاز هم داریم که به مراتب نسبت آن از اتباع مجاز 
بیشتر است؛ لذا وزیر کشور در پی مدیریت اتباع و دیوارکشی 
مرزی هستند و این موضوع دیوارکشی فقط به خاطر اتباع انجام 
نمی شود بلکه یکی از دلایل آن، موضوع اتباع است. وی با بیان 
اینکه دیپلماسی فعال وزارت خارجه همچنان ادامه دارد، اظهار 
کرد: این دیپلماسی فعال موجب شده اراده ای که دشمن برای 
ضربه زدن دارد، به حداقل کاهش پیدا کند و ما همراهی بسیاری 
از کشورها را در محکوم کردن این تعرض آشکار شاهد بودیم، 
همه کشورهای اروپایی و منطقه اقدام جسورانه و بی ادبانه رژیم 
صهیونیستی را محکوم کردند. وی با بیان اینکه در چند ماه اخیر 
به دلیل تحریم ها و تاخیر پروازها مساله کمبود دارو تا حدودی 
تشدید شد که با همکاری وزیر راه و وزیر بهداشت موضوع تا حد 
زیادی مرتفع شده است، بیان کرد: در حال حاضر ۲ میلیون و 
کسن آنفلوآنزا برند هلندی مجوز واردات گرفته  صد هزار دوز وا
و از این تعداد حدود ۱ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز وارد کشور شده 
کسن خارجی هم برای تزریق به گروه های  است. ۲5۰ هزار دوز وا
پرخطر تحویل وزارت بهداشت شده است. مهاجرانی افزود: 
خیلی وقت ها کشورهای غربی می گویند تحریم های ما فقط 
نظامی است، مردم بدانند تحریم ها فقط نظامی نیست، این 
تحریم ها بسیاری از اوقات مواد اولیه دارویی را دچار مشکل 
کید کرد: دولت در کوتاه مدت واردات  می کند. سخنگوی تا
کسن و در بلندمدت تقویت بنیه دانشی کشور را در دستور  وا
کار دارد. وی با قدردانی مجدد از قرارگاه پدافند که قدرت خیلی 
خوبی از توان دفاعی کشور به نمایش گذاشت، تصریح کرد: در 
بودجه باید به موضوعاتی مانند آموزش و پرورش، بهداشت 
و درمان، مواد غذایی اولیه، واردات، دارو، واردات خودرو و 
صنایع توجه کرد. وی گفت: در بودجه همه اهتمام بر این بوده 
که نیازمندی های دفاعی کشور برطرف شود و توجه ویژه ای به 
این موضوع شده است، از این رو افزایش قابل توجه بالغ بر ۲۰۰ 

درصدی را در بودجه نظامی کشور شاهد بودیم.
   ایران تنش زایی نمی کند

سخنگوی دولت درباره اجلاس بریکس بیان داشت: بریکس 
۴۰ درصد از جمعیت جهان را دارد، بنابراین بازار قابل توجهی 
پیش رو است و تولید ناخالص داخلی حدود ۲۰ تریلیون دلاری 
در این گروه وجود دارد. حجم اقتصاد بریکس باعث می شود 
چنانچه فرآیند دلارزدایی درست دنبال شود در خصوص 
گسترش سرمایه گذاری ها و رشد اقتصاد شاهد اتفاقات خوبی 
باشیم. سخنگوی دولت ادامه داد: ایجاد تنوعی از سازوکارهای 
کمیت  کمیت دلار را کنار بزند. وقتی حا پولی و مالی می تواند حا
کشورهای عضو بریکس  کم می شود قدرت اقتصادی  دلار 
افزایش پیدا می کند. مهاجرانی با بیان اینکه دلار فقط به عنوان 
یک سلاح اقتصادی نیست، گفت: دلار به عنوان یک سلاح 
سیاسی و نظامی نیز استفاده می شود، پیوستن این کشورهای 
پرجمعیت و پردرآمد می تواند به افزایش قدرت اقتصادی 
کمک کند. دولت به دنبال آن است که از ظرفیت بریکس برای 
افزایش قدرت اقتصادی ایران استفاده کند. وی درباره رویکرد 
دیپلماسی دولت اظهار کرد: پزشکیان در روز تحلیف  خود با 
شهید هنیه همراه بود و ما شاهد بودیم که روز بعد از تحلیف 
او ترور شد. امروز فضای منطقه فضای متشنجی است و این 
به دلیل زیاده خواهی های رژیم صهیونیستی است، این رژیم 
چون نتوانسته در جبهه جنگ مقابل دلیرمردان غزه و لبنان 
پیروزی کسب کند شروع به افزایش تنش در مناطق می کند. 
مهاجرانی افزود: سیاست ایران تنش زدایی و کاهش تهدیدات 
است، ملت ایران هیچ وقت جنگ طلب نبوده بلکه صلح طلب 
است، مردم ایران هنوز زخم های دزفول و خرمشهر و سردشت 
را بر تن دارند، ایران کشوری بود که بمباران شیمیایی را تجربه 
کرد. ایران هیچ وقت تنش زایی نمی کند بلکه تنش زدایی می کند 
و به شدت دنبال صلح است. سخنگوی دولت عنوان کرد: 
وزیر خارجه پرکار ما هم به دنبال همین موضوع است و سعی 
می کند مواضع ایران را به درستی تبیین کند و تهدیدات را به 
کنون  حداقل برساند. وی درباره انتصاب استانداران گفت: تا
۲۷ زن در مناصب مدیریتی جای گرفتند، برای نخستین بار 
است که در کابینه ۴ زن حضور دارند. شاهد وقوع اولین ها 
در این دولت هستیم. در دنیا چهار وزیر راه و ترابری از زنان 
هستند که یکی از آنان خانم فرزانه صادق است، امیدواریم پس 
از انتصاب استانداران شاهد حضور بیشتر زنان در مناصب 
مدیریتی باشیم . من به انتخاب استاندار زن خوشبین هستم. 
مهاجرانی درباره روند حل مشکلات FATF تصریح کرد: برخی 
فرایندها، زمان بر و کش دار است و نیاز به طی مسیر طولانی 
دارد. مردم عزیز ایران بدانند همکاران در دولت و سایر نهادها 
تلاش می کنند اثرات این موضوع را به حداقل برسانند و آسیب 

را از مردم بردارند.

آرمان ملی- حمید شجاعی: شاید امروز جدای از مشکلات 
اقتصادی و معیشتی که طی سال ها و دولت های مختلف 
وجود داشته و صرفا خاص این دولت نیست و البته باید هم 
گر  پیگیری و حل و فصل شود و شرایط مردم بهبود یابد، ا
از قاطبه جامعه درخصوص اولویت ها برای حل مشکلات 
پرسیده شود، فیلترینگ و حل و فصل آن یکی از اصلی ترین 
اولویت ها خواهد بود. چرا که امروز معایب و مضرات فیلترینگ 
به حدی رسیده که حتی آنهایی که شاید در روزگاری و بنا 
بودند  اجتماعی  شبکه های  فیلترینگ  به  قائل  به دلایلی 
امروز از آن رأی برگشته و معتقدند که دیگر فیلترینگ پاسخگو 
نیست و باید رویه جاری تغییر کند و فیلترینگ برداشته شود. 
کنون فیلترینگی وجود  چه اینکه به قرائت عده ای نیز هم ا
ندارد و به واسطه فیلترشکن  های در دست مردم فیلترینگ 
کارکرد خود را از دست داده است. اما نکته مهم اینجا است 
که خطرات و مضرات این شرایط به مراتب بسیار بیشتر از 
زمانی است که شبکه های اجتماعی فیلتر نبود. چرا که در 
آن زمان جامعه برای دسترسی به شبکه های اجتماعی چون 
گرام و حتی ایکس )توئیتر سابق(  تلگرام، واتساپ و اینستا
نیازی به استفاده از فیلترشکن نداشت و همین امر باعث 
که سمت این ابزار نروند و استفاده خود را از این  می شد 
شبکه ها به طور سالم و عادی داشته باشند. اما از وقتی که طی 
سال های گذشته فیلترینگ اتفاق افتاد شاهد رشد قارچ گونه 
فیلترشکن ها و فروش این ابزار بودیم که جدای از سود سرشار 
و میلیاردی آن که به اقتصاد کشور ضربه می زد، مشکلات 
امنیتی و اجتماعی متعدد نیز به بار می آورد. جالب اینکه برای 
نظارت بر عملکرد کاربران در فضای مجازی، فیلترشکن ها 
مخل موضوع هستند و این ابزار به کاربران اجازه می دهد 
بسیاری از سایت ها، برنامه ها و محتواهای نامناسب و بعضا 
غیراخلاقی نیز دست پیدا کنند که موجبات ایجاد مشکلات 
اجتماعی و بروز ناهنجاری ها در جامعه را فراهم می آورد. با 
این حال هنوز مشخص نیست با این همه مضرات فیلترینگ 
چرا هنوز عزم راسخی برای حل این مساله وجود ندارد. آنچه 
که واضح و مشخص است پشت پرده حمایت ها از فیلترینگ 
صرفا مقاصد سیاسی نهفته است و کمتر کسی است که واقعا 
دغدغه مسائل اجتماعی و امنیتی را داشته باشد به این 
دلیل که کسانی که چنین دغدغه ای دارند به آسانی حرف 
تحلیل گران امنیتی را درباب مضرات عمیق فیلترشکن ها 
می پذیرند. در واقع مخالفان می خواهند بدین وسیله تقابل و 
هماوردی خود را با دولت داشته باشند و به زعم خود اینگونه 
گر به طور  دولت را کنترل کنند. اما واقعیت امر بر آن است که ا
تک به تک گوشی های این مخالفان مورد بررسی قرار گیرد 
مشخص می شود که هر یک از چند شبکه اجتماعی خارجی 
گرام،  استفاده می کنند. عده ای در تلگرام، عده ای اینستا
عده  ای واتساپ و دسته ای دیگر در ایکس و بخشی از اینها نیز 
در همه این شبکه ها. اما مساله اینجا است که دولت می تواند 
بسیار محکم تر به دنبال مرتفع کردن این مساله باشد و در قبال 
این وعده رئیس جمهور به مخالفان باج ندهد. آنها از وفاق 
ملی پزشکیان سوءاستفاده کرده و در راه عمل به مطالبات 
جامعه و شعارهای رئیس جمهور سنگ اندازی می کنند. لذا 
رئیس جمهور و دولت باید به پشتوانه مردم حامی پیش برود 
و این مساله را که بسیار زودتر از این مرتفع می شد حل و فصل 
کند تا نگاه جامعه نیز بسیار بیشتر به دولت و تحقق وعده های 

مثبت تر شود. 

   صداقت و شفافیت با مردم 
چهارشنبه گذشته که تجمع اقلیت محدود موافق فیلترینگ 
در مقابل مرکز ملی فضای مجازی با شعارهای مشخص و هدف 
مشخص برگزار شد این مساله مهم آشکار گردید که مخالفان 
در جهت منویات و اهداف خود تلاش می کنند و حتی آنقدر 
پیش می روند که می توانند عملا در مقابل دولت ایستاده و 
ح و در بوق و کرنا کنند. در حالی که  خواسته ناحق خود را مطر
در طرف مقابل دولتی که از وعده های مهم و کلیدی اش رفع 
فیلترینگ بود در پاسخ به اینکه تکلیف فیلترینگ چه می شود 
با جملاتی کلی چون »در حال رسیدگی هستیم«، »موضوع 
در حال انجام انجام است« و »دولت پیگیری می کند« پاسخ 
می دهد. روزگذشته هم که در خصوص این مساله و امکان 
تجمع برای موافقان رفع فیلتر از سخنگوی دولت پرسشی 
مطرح شد بازهم به روال کلی گویی های قبل گفت: »این صدا 
شنیده است. مراحل انجام آن در حال اقدام است. دولت به 
اندازه همه کسانی می خواهند برای رفع فیلترینگ راهپیمایی 
کنند، پیگیر موضوع است و نیازی به راهپیمایی و به نوعی 
لشکرکشی های خیابانی نیست و ما پیگیر مطالبات مردم 
هستیم.« اما اینکه این پیگیری چگونه است و در چه مرحله ای 
است مشخص نیست. در حالی که این حق جامعه است که 
بداند اقدامات دولت در حوزه فیلترینگ در چه مرحله ای قرار 
دارد. از طرفی چطور تجمع غیرقانونی و بدون مجوز مخالفان 
رفع فیلترینگ اردوکشی خیابانی و راهپیمایی نبود، اما اینکه 
موافقان رفع فیلتر می خواهند موضع دولت را محکم تر و عزم 
دولت را راسخ تر کنند به اردوکشی خیابانی و راهپیمایی متهم 
گر برای برگزاری تجمع موافقان رفع فیلتر  می شوند؟ دولت ا
مجوز نمی دهد مشکلی نیست لاقل این مقدار مردم را محرم 
بداند که در قبال جامعه پاسخگو باشد و شفاف بگوید که رفع 
فیلترینگ با چه موانعی مواجه است و طی گزارشی به مردم از 
اقدامات خود در این حوزه بگوید. احمد شیرزاد فعال سیاسی 
اصلاح طلب در این خصوص به »آرمان ملی« می گوید: »البته 
همه چیز واضح است و نیازی به تجمع و تظاهرات نیست. در 
واقع من فکر می کنم بیش از ده ها میلیون نفر مایلند که بتوانند 
از اینترنت و شبکه های اجتماعی به طور صحیح استفاده 
کنند. هیچ کس هم اهل آزادی، بی بند و باری و دسترسی به 

سایت های غیراخلاقی نیست ولی مساله متاسفانه مسائل 
فرهنگی و سیاسی است که به بهانه سایت های غیراخلاقی همه 
چیز فیلتر می شود. ما از آقای دکتر پزشکیان هم انتظار داریم که 
واقعا بر مواضعی که در دوره انتخابات داشتند ایستادگی کنند.«

 
    موانع فیلترینگ 

یک فعال سیاسی اصولگرا در خصوص مواجهه دولت با 
که از طرف  مساله فیلترینگ اظهار داشت: فشار سیاسی 
چهره های مختلف و رسانه ها به دولت وارد و یادآورشد: آقای 
کنون به تنها وعده ای که به مردم داده  پزشکیان که شما تا
بودید عمل نکردید. آقای پزشکان هم اخیرا دوبار صراحتا 
اعلام کرد بر سر قول ها و وعده هایمان هستیم تصورم این 
شورای عالی  اقناع  به دنبال  رئیس جمهور  آقای  که  است 
فضای مجازی است. محمد مهاجری به »آرمان ملی« گفـت: 
گرچه به نظر من هیچ نیازی هم به اقناع آن شورا ندارد و اختیار 
رئیس جمهور است و می تواند به وزیر ارتباطات دستور دهد 
که این کار را انجام دهد. حتی به نظر من نیازی هم به دستور 
رئیس جمهور نیست و وزیر ارتباطاتی که خودش هم قول 
داده بود که قبل از انتخابات چنین کاری خواهد کرد باید 
همان لحظه که از مجلس رای اعتماد گرفت در مسیر رفتن از 
مجلس به دفتر کارش در وزارت ارتباطات این دستور را صادر 
می کرد. وی افزود: سخنان سخنگوی دولت و حرف هایی که 
خود آقای پزشکیان در مقابل خبرنگاران گفتند تصور می کنم 
که دنبال این هستند این اقدام انجام شود و حالا چیزهایی 
هم پشت پرده وجود دارد که ما اطلاع نداریم و قصد دارند که 
این کار با رضایت و توافق افراد دیگری که ممکن است احیانا در 
این موضوع ذی مدخل باشند صورت بگیرد. وی در خصوص 
لزوم برخورد شفاف با مردم و گزارش از اقدامات دولت به مردم 
بیان کرد: به نظرم وزیر ارتباطات، سخنگوی دولت، شخص 
رئیس جمهور فشارهایی که وجود دارد را برای مردم بگویند 
و توضیح بدهند که چه فرد یا افرادی مخالفند و حرف ها و 
گر  کجاست. ا کار  ل های مخالفان چیست و موانع  استدلا
این مسائل را بگویند به نفع آقای پزشکیان و دولت است زیرا 
مطالبات مردم منطقی تر می شود و در بستر منطقی تری هم 

مطالبات مردم پیگیر خواهد شد. 
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ذره بین

»آرمان ملی« مواجهه دولت با مردم درخصوص رفع فیلترینگ را بررسی می کند

شفاف پاسخگو باشید
   محمد مهاجری: دولت موانع را با مردم در میان بگذارد مطالبات منطقی تر می شود

حضور  شفیعی:  مطهره  ملی-  آرمان 
یک فرد در مجلس حاشیه ساز شد، حضور 
در روزی که قرار بود رئیس جمهور هم به 
پارلمان بیاید و بحث بودجه مورد بررسی 
قرار گیرد. نام این شخصیت سعید جلیلی 
در  پزشکیان  مسعود  انتخاباتی  رقیب 
انتخابات ریاست جمهوری است. حالا این 
رقیب در روز بررسی بودجه به کمیسیون 
اصل ۹۰ رفت تا خودی نشان دهد! او اصرار 
داشت که همگان متوجه حضور او شوند و 
در این راستا، در شبکه اجتماعی ایکس، 
تصویری از حضور خود در این جلسه را 

منتشر کرد. 

کنش داوری به حضور جلیلی     وا
عبدالرضا داوری به حضور سوال برانگیز 
لایحه  بررسی  جلسه  در  جلیلی  سعید 
کنش نشان داد. مشاور سابق  بودجه وا
احمدی نژاد نوشت: آقای سعید جلیلی! 
تلفیق  کمیسیون  در  را  بودجه  لایحه 
اصل  کمیسیون  در  نه  می کنند،  بررسی 
٩٠ که در هیچ کجای وظایفش ارتباطی با 
بررسی بودجه وجود ندارد. حضور شما در 
کمیسیون اصل ٩٠ فقط یک معنا دارد؛ برای 
شکایت از طرز کار مجلس، یا قوه مجریه و 

یا قوه قضائیه به این کمیسیون رفته اید!

تضعیف  برای  جلیلی  یاران  عزم     
دولت؟

به  مردم«  »نَه  از  پس  می شد  تصور 

در  آنان  سنگین  شکست  و  تندروها 
انتخابات ریاست جمهوری و رأی اعتماد 
مجلس به همه کابینه چهاردهم، تندروها 
و مخالفان دولت پزشکیان را حداقل برای 
برای  و  فرستاده  رینگ  گوشه  به  مدتی 
ترمیم شکست خود، سکوت پیشه کنند. 
خبرآنلاین نوشت: اما آنان از همان روزهای 
اولی که چشم ها به دولت تازه نفس خیره 
شده بود حواشی و چالش های را پیش پای 

رئیس جدید پاستور قرار دادند.
 

   تحقق برنامه های دولت در سایه؟
که سعید جلیلی به دیدار   تیرماه بود 
رئیس جمهور  و  رفت  پزشکیان  مسعود 
در آن دیدار اظهار داشت: داشتن برنامه 
تنها شرط موفقیت در امور نیست، بلکه 
به کارگرفتن افراد متخصص، اهل دانش 
کار و فعالیت ضامن اجرای  و معتقد به 
برای  همچنین  پزشکیان  برنامه هاست. 
دریافت دیدگاه ها و پیشنهادات جلیلی 
اعلام آمادگی کرد. پس از این دیدار محمد 
مهاجری، فعال سیاسی در پاسخ به اینکه 
کید داشت که می خواهد  آقای پزشکیان تأ
کار  کارشناسان  همه  و  جناح ها  همه  با 
آقای جلیلی  که  کند. در اخبار شنیدیم 
هم به دیدار آقای پزشکیان رفته و آقای 
پزشکیان گفته که حاضر است برنامه های 
او را دریافت کند، نظر شما در این خصوص 
چیست؟ اظهارداشت: آقای جلیلی باید 
توضیح بدهد، آیا برنامه هایی که دارد به 

گر  تصویب مجلس رسیده است؟ ایشان ا
برنامه ای دارد، مثل هر شهروند دیگری، 
است  درست  بدهد.  پیشنهاد  می تواند 
که ایشان ۱۳ میلیون رأی آورده، ولی در 
هم  گر  ا است.  فرد  یک  پیشنهاد،  مقام 
ایشان چیزی به نام »دولت سایه« دارد، به 
نظر من خیلی مهم است که ایشان بگوید 
کجا می آید؟  از  بودجه این دولت سایه 
خروجی اش  و  چیست؟  تشکیلاتش 
چیست؟ آیا شفاف است؟ چون تا آنجا که 
من می فهمم، کار هایی که ایشان می  کند 
شفاف نیست. بنابراین، کسی که کار شفاف 
نمی کند، بگوید من برای فلان چیز مملکت 
پیشنهاد هم دارم، اول ایشان برادری  اش را 
کنون  ثابت کند و بعدا می تواند حرف بزند ا
سوال این است که آیا جلیلی برای کمک 
به پزشکیان به مجلس رفت یا در راستای 

اجرای برنامه های دولت در سایه؟

   برنامه پایداری برای دولت 
در  جلیلی  حضور  چرایی  بررسی  در 
مجلس در روز بررسی بودجه باید به عملکرد 
نمایندگان پایداری که به نوعی یاران جلیلی 
در مجلس هستند، توجه کرد. امیرحسین 
ثابتی چهارشنبه هفته گذشته در حساب 
کاربری خود در توئیتر درباره بودجه ای که 
دولت چهاردهم به مجلس شورای اسلامی 
تقدیم کرد، نوشت: »با انتخاب تاجگردون 
کمیسیون تلفیق بودجه  به عنوان رئیس 
و حضور پورمحمدی رفیق دیرینه اش در 

سازمان برنامه و بودجه، مسیر دولت برای 
تصویب بودجه دلخواهش راحت تر شد. 
گران کردن  برای  پزشکیان  دست  کنون  ا
بنزین و سایر کالاهای اساسی بازتر شده. 
آیا مجلس مقابل کوچک شدن سفره مردم 
می ایستد؟« ثابتی همچنین در پایان توئیت 
پزشکیان،  از  تصاویری  خود،  کنایه آمیز 
کرد.  منتشر  پورمحمدی  و  تاجگردون 
تخریب رئیس جمهور در شرایطی است که 
گر آقای  تیرماه ثابتی در ویدئوی گفت: »ا
پزشکیان بخواهد کاری کند که به نفع مردم 
باشد من حزب ا...ی از بقیه بیشتر کمکش 
گر هم کار غلطی انجام دهد  خواهم کرد و ا
مقابلش  مجلس  قانونی  اختیارات  طبق 
می ایستیم.« او اظهارداشت: »اینکه همان 
روز اول باید سراغ استیضاح دولت پزشکیان 
کنون حضور جلیلی  رفت، غلط است.« ا
در مجلس و اظهارات پایداری هایی مانند 
ثابتی نشان می دهد، کمک به دولت تنها 
جبهه  عضو  نمایندگان  ادعاست.  یک 
پایداری در مجلس هنوز از رای اعتماد 
کی هستند و  به تمام وزرای پزشکیان شا
با حاشیه سازی درصدد قدرتنمایی و یا 
زهرچشم  گرفتن از رقیب پیروز خود هستند.

   در نهایت... 
در نهایت به زودی مشخص خواهد شد 
هدف جلیلی از حضور در مجلس چه بوده 
و »دولت در سایه« چه خوابی برای بودجه 

دیده است. 

دولت در سایه برنامه های خود را آغاز کرد

جلیلیدرمجلسچهمیکرد؟
      داوری: حضور جلیلی فقط یک معنا دارد!

وزن کشی جدید یاران قالیباف و 
پایداریچی ها بر سر ظریف

عزم تندروها برای رأی ندادن به 
لایحه دولت پزشکیان جزم است

ظریف می رود یا می ماند؟ این پرسشی 
که هم خود ظریف و هم مخالفانش  است 
به آن پاسخ دادند. ظریف می گوید: استعفا 
نمی دهم. اما مخالفانش قانون به کارگیری 
افراد در مشاغل حساس مصوب مهرماه ۱۴۰۱ 
را مبنا قرار می دهند و می گویند: »ظرف باید 
ح به کارگیری افراد  برود وگرنه...« براساس طر
در مشاغل حساس که توسط مجلس یازدهم 
تصویب و به تایید شورای نگهبان رسید، 
ایشان  همسر  یا  فرزندان  خود،  کسانی که 
مشاغل  در  نباید  دارند،  مضاعف  تابعیت 
حساس به کار گرفته شوند. از آنجا که معاونت 
ریاست جهموری نیز یکی از مشاغل حساس 
محسوب می شود، حضور ظریف در معاونت 
دولت چهاردهم که بنابر شرایط فرزندانش 
ملعبه ای  به  دارند،  مضاعف  تابعیت  قهرا 
دست منتقدان دولت تبدیل شده و حالا 
با این بهانه حتی به دنبال دادگاهی کردن 
خود پزشکیان هم هستد، چنانچه به تازگی 
کامران غضنفری، چهره نزدیک به پایداری 
گر  رسما از تریبون مجلس اعلام کرده که »ا
پزشکیان در روزهای آینده او را خلع نکند، 
خودش را دادگاهی خواهیم کرد و به ۱۰ الی ۱5 
سال محکوم خواهد شد و از ریاست جمهوری 
هم عزل خواهد شد«. غضنفری در مسیر 
انتقاد به حضور ظریف در دولت تنها نیست 
و دیگر پایداری ها و تندروهای مجلس از 
جمله حمید رسایی و مجتبی رحماندوست 
که  هم او را همراه می کنند. رحماندوست 
اد  خود زمانی در طیف حامیان احمدی نژ
بود نوع دیگری به ماجرا ورود کرده و در مورد 
نکنید«.  »مشایی سازی  می گوید:  ظریف 
حمید رسایی، چهره تندروی مجلس هم 
علاوه بر فضاسازی در مجلس علیه ظریف، 
از طرف پزشکیان هم درباره او اظهار نظر کرد 
گر ظریف بیرون از  و گفت: »پزشکیان گفته ا
دولت می ماند اپوزیسیون می شد«. هر چند 
این ادعای رسایی پاسخ فرزند پزشکیان را 
به دنبال داشت و او از ارادت و صمیمیت 
می رسد  به نظر  اما  گفت،  ظریف  و  پدرش 
تلاش های او و رفقایش در داخل و بیرون 
مجلس برای دور کردن ظریف از دولت ادامه 
دارد، حتی با بازتاب نظر برخی نمایندگان 
کانال  در  دولت،  در  ظریف  حضور  درباره 
تلگرامی اش. تلاش منتقدان حضور ظریف 
در دولت از طرف پزشکیان بی پاسخ نمانده 
و مجید انصاری که معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری را برعهده دارد، از لایحه دولت برای 
اصلاح قانون به کارگیری افراد در مشاغل 
کید می کند این لایحه با  حساس می گوید و تا
هدف اصلاح بند الف ماده ۲ این قانون نوشته 
شده و ناظر بر این است که در مورد افرادی که 
نظام نیازمند آنها است، تبصره و استثنایی در 
نظر گرفته شود. انصاری در حالی از جزئیات 
اصلاح قانون به کارگیری افراد در مشاغل 
که برخی خبرها نیز  حساس خبر می دهد 
با اصلاح  از موافقت رهبر انقلاب  حکایت 
ح است. هر چند دولت  قانون مذکور مطر
کید دارد تلاش برای اصلاح قانون به کارگیری  تا
افراد در مشاغل حساس ناظر بر حضور ظریف 
در دولت نیست اما منتقدان می گویند این 
لایحه برای ماندن معاون رئیس جمهور است. 
پیگیری های خبرآنلاین نیز نشان می دهد 
برخی از نمایندگان اصولگرای و معتدل با 
آنها قانون  از نظر  و  دولت موافق هستند 
مذکور دارای ابهام است که این موارد باید 

روشن و مشخص شوند.
   موافقان اصلاح قانون چه می گویند؟

که  کسیون انقلاب اسلامی  یک عضو فرا
در طیف حامیان قالیباف قرار دارد، درباره 
موضع گیری خود نسبت لایحه اصلاح قانون 
به کارگیری افراد در مشاغل حساس بیان 
داشت: قطعا رأی می دهم. جبار کوچکی نژاد، 
لایحه  به  دادن  رأی مثبت  درباره چرایی 
برخی مشاغل حساس  کرد:  کید  تا مذکور 
داریم که باید تکلیف آنها مشخص شود. در 
حقیقت تکلیف برخی از مشاغل مشخص 
است و تکلیف تعداد دیگر مشخص نیست 
و از این رو تبعیض وجود دارد که باید آن را از 
بین ببریم. وی در پاسخ به ادعای تعدادی 
که پیش از این گفته بودند دولت می خواهد 
برای شخص قانون را تغییر دهد، خاطرنشان 
می کند که خیر به این ترتیب نیست. عضو 
کسیون انقلاب اسلامی با اشاره به فضای  فرا
مجلس در مورد لایحه اصلاح به کارگیری افراد 
در مشاغل حساس یادآور می شود: فضای 
مجلس صددرصد با اصلاح قانون مشاغل 
عضو  گلرو  عباس  است.  موافق  حساس 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس، هم گفت: با اصلاح موافق هستم اما 
مساله مهمی است و باید آن را در کمیسیون 
بررسی کنیم. البته این لایحه را دولت آورده 
کمیسیون امنیت ملی با  که  و در نشستی 
رئیس جمهور داشت، پزشکیان این موضوع 
کرد. این نماینده مجلس اظهار  ح  را مطر
کرد: این قانون حتما نیاز به اصلاح دارد و 
بنده به لحاظ کارشناسی بررسی می کنم و 
گر نکاتی نیاز به اصلاح دارد، باید اصلاح  ا
شود که حق کسی ضایع نشود. در مجموع 
لایحه را رئیس جمهور آورده و ان شاءا... باید 

بررسی کنیم.


